



E n d l e s s G i v i n g

مجمل نشاطات منظمة بدار للإغاثة والتنمية

لعام 2022

Total Activities

of Bedar Organization for Relief and Development



منظمة بدار للإغاثة والتنمية



وَمَا تُقْدِمُوا لِأَنفُسِكُمْ مِّنْ خَيْرٍ تَجِدُوهُ إِنَّ اللَّهَ هُوَ خَيْرٌ وَأَعْظَمَ أَجْرًا وَاسْتَغْفِرُوا اللَّهَ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ إِنَّ اللَّهَ عَفُورٌ رَّحِيمٌ

نضع بين أيديكم النشاطات التي نفذتها منظمة "بدار للإغاثة والتنمية" خلال عام 2022 مستمدین العون من الله سبحانه وتعالى ومن ثم من أهل الفضل والإحسان الذين كانوا خير عون في رفد هذه المسيرة المباركة. وقد اعتمدنا على قاعدة البيانات للوصول الى الأسر الأشد احتياجاً من النازحين والمهاجرين وكذلك الأسر المتعففة. مما ساهم في التخفيف من آلامهم ومعاناتهم ورسم البسمة على وجوههم، ونقول لكل من دعمنا وشاركتنا وقدم وأعطى لا تترددوا في بذل الخير والتجارة مع الله، فبدعمكم يستمر عطاؤنا.

We put in your hands the activities implemented by Bedar Organization for Relief and Development. During 2022, We drawn the help and Aid from allah , and then of the people of kind and grateful, who were good enough to support this blessed march. And we have relied on the database to reach the neediest families of displaced and displaced persons as well as vulnerable families. This has contributed to alleviating their pain and suffering and make smiling on their faces. And we say to all those who support us, share us, present and give, donot hesitate to do good and trade with God. With your support, our giving continues.





مشروع السلال الغذائية



مَكَانُ التَّنْفِيذِ
الأنبار - الموصل
السليمانية - أربيل

عَدْدُ الْمُسْتَفِيدِينَ
197.420

عَدْدُ الْمَشَارِيعِ
18

نَعْمَلُ جَاهِدِينَ لِنَخْفِفُ مِنْ مَعْنَاتِهِمْ بِقَدْرِ مَا نَسْطَبِعُ
وَأَهْلَنَا فِي حَالَةٍ مِنَ الْعُوزِ وَالشَّدَّةِ لَا يَعْلَمُهَا إِلَّا اللَّهُ
مُسْتَمْدِينَ الْعُونَ مِنَ اللَّهِ سَبَّانَهُ وَتَعَالَى وَمِنْ ثُمَّ مِنْ أَهْلِ
الْفَضْلِ وَالْإِحْسَانِ. فَقَدْ تَمَّ تَنْفِيذُ (18) مَشْرُوِعاً لِتَوزِيعِ

السلالِ الْغَذَائِيةِ فِي مَخَيْمَاتِ :

(الأنبار - الموصل - السليمانية - أربيل)

عَلَى الْأَسْرِ النَّازِحةِ حِيثُ بَلَغَ عَدْدُ الْمُسْتَفِيدِينَ مِنْ هَذِهِ
الْمَشَارِيعِ نَحْوَ (197420) مُسْتَفِيدٍ.



Food basket project

location

Al-anbar-Al-mosul

Alsulaimaniah-Arbil

beneficiaries

197.420

Number of projects

18

We strive to alleviate their suffering as much as we can and our people in a state of want and distress that only God (allah) knows . With the help of Allah and then people of kind and grateful 18 food baskets were distributed in the camps (Anbar, Mosul, Sulaymaniyah, Erbil) to displaced families . The number of beneficiaries of these projects amounted to 197,420



مشروع السلة الغذائية

Food basket project



مشروع السلة الغذائية

Food basket project





مشروع السلة الرَّمَضانِيَّة

مكان التنفيذ
الأنبار - الموصل
السليمانية - أربيل

عدد المستفيدين
56200

عدد المشاريع
7

إن التخفيف من معاناة النازحين والمحتجين وتوفير ما يلزمهم من أساسيات الحياة الكريمة ورسم الابتسامة على وجوههم في شهر رمضان المبارك هي من الأولويات التي تبنتها المنظمة. تم تنفيذ 7 مشاريع لتوزيع السلة الرمضانية في مخيمات (الأنبار، الموصل، السليمانية، أربيل) بلغ عدد المستفيدين من هذه المشاريع (56,200) مستفيد.





Ramadan basket project

location

**Al-anbar-Al-mosul
Alsulaimaniah-Arbil**

beneficiaries

56.200

Number of projects

7

Alleviating the suffering of displaced persons and those in need and providing them with the necessary basics of a decent life and putting a smile on their faces during month of Ramadan is one of the Organization's priorities. 7 projects were implemented, to distribute the Ramadan basket in the camps (Anbar, Mosul, Sulaymaniyah, Erbil). The number of beneficiaries of these projects was 56.200





مشروع إفطار صائم



مكان التنفيذ
الأنبار - الموصل
أربيل - السليمانية

عدد المستفيدين
7240

عدد المشاريع
5

يستهدف توفير وجبات (الإفطار) التي يحتاجها الفقراء في شهر رمضان، حيث تكفلنا بإيصال وجبات الإفطار إلى مستحقيها من خلال تنفيذ (5) مشاريع تم توزيعها في الشهر الكريم على الفقراء النازحين في مخيمات (الأنبار - الموصل - السليمانية - أربيل) وبلغ عدد المستفيدين (7240) مستفيد.



Fasting meals Project

location

**Al-anbar-Al-mosul
Alsulaimaniah-Arbil**

beneficiaries

7240

Number of projects

5

It aims to provide the meals (iftar) that the poor need in the month of Ramadan . As we ensure to deliver the iftar meals to their beneficiaries through the implementation of (5) projects distributed in the mobarek month to the displaced poor in the camps (Anbar, Mosul, Sulaymaniyah , Erbil) and the number of beneficiaries (7,240)





مشروع كسوة العيد للأطفال الأيتام



مكان التنفيذ
الأنبار - أربيل

عدد المستفيدين
300

عدد المشاريع
3

نفرس السعادة في نفوس الأطفال الأيتام ونشاركهم فرحة العيد وإدخال البهجة والسرور عليهم ونشعرهم بأنهم محل اهتمام الجميع. منظمة بدار تنفذ 3 مشاريع توزيع كسوة العيد على الأطفال الأيتام في مناطق (الأنبار وأربيل) بلغ عدد المستفيدين 300 طفل يتيم.



Eid clothing Distribution Project for Orphaned Children

location
Al-anbar - Arbil

beneficiaries
300

Number of projects
3

We instill happiness in orphaned children and share the joy of Eid and bring joy and pleasure to them and make them feel that they are of interest to everyone

Bedar Organization implements 3 projects to distribute Eid clothing to orphaned children in the areas of Anbar and Erbil. 300 orphaned children benefited





مشروع الكسوة الشتوية



مكان التنفيذ
الأنبار - أربيل
الموصل - السليمانية

عدد المستفيدين
60.200

عدد المشاريع
١

نمنح الدفع والاطمئنان ونبذل الجهد لتغطية كافة احتياجات الأسر الضعيفة من الكسوة الشتوية. تم تنفيذ مشروع توزيع الكسوة الشتوية في مخيمات (الموصل والأنبار والسليمانية وأربيل) حيث تم تغطية المخيمات بالكامل. بلغ عدد المستفيدين (60,200) مستفيد.



Winter clothing distribution project

location

Al-anbar-Al-mosul

Alsulaimaniah-Arbil

beneficiaries

60.200

Number of projects

1

We give warmth and reassurance and make efforts to cover all the needs of vulnerable families for winter cladding. The project to distribute winter clothing was implemented in the camps (Mosul, Anbar, Suleimaniyah and Erbil), where the camps were fully covered. Beneficiaries (60,200)





مشروع المساعدات الملاجئية

مکان التنفيذ

الأنبار - الموصل

السليمانية - أربيل

عدد المستفيدين
3522

عدد المشاريع



بـكـفـالـة أـهـلـ الفـضـلـ نـغـيـرـهـم .. حـتـىـ يـحـفـظـ مـاءـ الـوـجـهـ
وـحـتـىـ لـاـ يـكـونـ الـإـدـتـيـاجـ سـبـباـ لـنـيـلـ مـنـ كـرـامـ تـعـمـ.
تمـ بـحـمـدـ اللـهـ تـنـفـيـذـ 15ـ مـشـرـوـعاـ (ـلـتـوزـيـعـ الـإـعـانـةـ
الـمـالـيـةـ)ـ فـيـ مـنـاطـقـ (ـالـأـنـبارـ-ـالـمـوـطـلـ،ـ السـلـيـمـانـيـةـ-
أـربـيلـ)ـ بـلـغـ عـدـدـ الـمـسـتـفـيدـيـنـ 3522ـ مـسـتـفـيدـ.



Financial Assistance (CASH) Project

location

**Al-anbar-Al-mosul
Alsulaimaniah-Arbil**

beneficiaries

3522

Number of projects

15

With the sponsorship of the people of virtue , we enrich them. In order to face-saving and so that the need is not a reason to undermine their dignity . Thanks to Allah , 15 projects were implemented to distribute financial aid (CASH) in the regions (Anbar - Mosul, Sulaymaniyah - Erbil). The number of beneficiaries reached 3522





مشروع توزيع لحوم الأضحى



مكان التنفيذ
الموصل - الانبار
السليمانية - أربيل
عدد المستفيدين

31350

عدد المشاريع
4

التوسعة على الأسر النازحة والأسر المتعففة في أيام
عيد الأضحى المبارك والذي يعتبر المناسبة الوحيدة
لتناول اللحم بالنسبة للكثيرين من الفقراء. تم بحمد
الله تنفيذ (4) مشاريع لتوزيع لحوم الأضحى لعام
1443هـ في (الموصل والانبار والسليمانية وأربيل)
بلغ عدد المستفيدين (31350) مستفيد.



Sacrificial Meat Distribution Project

location

**Al-anbar-Al-mosul
Alsulaimaniah-Arbil**

beneficiaries

31350

Number of projects

4

Expansion on displaced and vulnerable families on the days of Eid al-Adha, which is the only occasion to eat meat for many of the poor 4 sacrificial meat distribution projects were implemented in Mosul, Anbar, Suleimaniyah and Erbil in 1443 AH. The number of beneficiaries was 31350





مشروع وقود التدفئة



مكان التنفيذ
الموصل

عدد المستفيدين
1500

عدد المشاريع
1

آلاف الأسر النازحة في المخيمات بحاجة لدعمها العاجل
كي يتمكنوا من تأمين أبسط سبل العيش. لا سيما
التدفئة لمواجهة فصل الشتاء وعواصفه وبرده.
تم تنفيذ مشروع توزيع وقود التدفئة على الأسر
الأكثر احتياجاً في مخيمات الموصل بلغ عدد
المستفيدين من المشروع 1500 مستفيد



Heating Fuel Project

location
Al-mosul

beneficiaries
1500

Number of projects
1

Thousands of displaced families in the camps need our urgent support to be able to secure the most basic livelihoods . Especially heating to cope with winter, storms and cold . The project to distribute heating fuel to the neediest families in Mosul camps was implemented with 1,500 beneficiaries





مشروع توزيع البطانيات



مَكَانُ التَّنْفِيذ
الموصل - الأنبار

عَدْدُ الْمُسْتَفِيدِينَ
12400

عَدْدُ الْمَشَارِيعِ
2

الكثير من النازحين ليس باستطاعتهم شراء الطعام والدواء فضلاً عن الأغطية والبطانيات لأنفسهم ولأطفالهم. فقد ساهمت منظمة بدار في التخفيف من معاناتهم من خلال تنفيذ مشروعين لتوزيع البطانيات على الأسر النازحة الأشد ضعفاً في مخيمات (الموصل والأنبار) بلغ عدّ المستفيد (12400) مستفيد.



Blanket Distribution Project

location
Al-mosul-Al-Anbar

beneficiaries
12.400

Number of projects
2

Many displaced people cannot afford food and medicine as well as covers and blankets for themselves and their children.

The Bedar organization contributed to alleviating their suffering by implementing two projects to distribute blankets to the most vulnerable displaced families in the Mosul and Anbar camps, with 12,400 beneficiaries





مشروع التعايش السلمي



مكان التنفيذ
الموصل - كركوك

عدد المستفيدين
170

عدد المشاريع
3

ضمن مشاريع التعايش السلمي منظمة بدار تعقد جلسات حوارية عدد (3) دول أهمية تعزيز السلام والتماسك الاجتماعي والعيش المشترك في محافظة كركوك والموصل، واشتملت التوصيات على ضرورة تفعيل دور المؤسسات والنوادي الشبابية لخلق مساحات شبابية آمنة لتعزيز التماسك والسلام المجتمعي، وتعزيز ثقافة الحوار بين أفراد المجتمع المحلي. بلغ عدد الحضور نحو 170 شخص من كلا الجنسين.



Peaceful Coexistence Project

location
Al-mosul-Kirkuk

beneficiaries
170

Number of projects
3

Within the projects of peaceful coexistence, a Bedar Organization holds a number of interactive sessions (3) on the importance of promoting peace, social cohesion and co-living in Kirkuk and Mosul governorate. The recommendations included the need to activate the role of youth institutions and clubs to create safe youth spaces to promote cohesion and community peace and promote a culture of dialogue among members of the community. Approximately 170 people of both sexes attended



رسالة المجتمع

مشروع

مكان التنفيذ
الموصل - صلاح الدين

عدد المستفيدين
130

عدد المشاريع
2

منظمة بدار اجرت جلسات دوارية عدد (2) حول قضايا العدالة والمصالحة المجتمعية وتعزيز الثقة بين الأفراد في المجتمع الواعد وتعزيز ثقة الأفراد بمؤسسات الدولة وتدعيم احترام حقوق الإنسان ونبذ التطرف في مناطق (صلاح الدين والموصى) بلغ عدد الحضور (130) شخص.





Community Peace Project

location

Al-mosul-Salahuddin

beneficiaries

130

Number of projects

2

Bedar Organization conducted a number of interactive sessions (2) on the issues of justice and community reconciliation, strengthening trust among individuals in one community, enhancing people's confidence in State institutions, strengthening respect for human rights and rejecting extremism in areas (Salahuddin and Mosul). The number of attendees was 130.



«مجمل النشاطات»



« Total activities »



عدد المشاريع
Number of projects
61

عدد المستفيدين
beneficiaries
370.432

المجموع الكلي
Total



منظمة بدار للإغاثة والتنمية

Bedar Organization for Relief
and Development B.O.R.D

 **Bedar Relief Organization**

 **bedarbedar201@gmail.com**

 **00964 7825496967**

 **العراق / كركوك**

الحساب البنكي

Swift code:RTBAIQBA

Account No.601-0052303-002-2514-000

